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Vist que els reunits son el total de  membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el 
Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del 
dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
1.- Actes pendents d'aprovar 
PLE2011/9 ordinari 19072011 
2.- Resolucions a donar compte: Decret de l’Alcaldia i acords de la Junta de Govern 
 
PROPOSTES 
1.- Aprovació avançament ple ordinari de setembre 
2.- Aprovar el compte general de l'exercici 2010 
3.- Aprovació inicial modificació de crèdit núm. 6/2011 del pressupost de l'ajuntament 
4.- Moció en suport a l'escola catalana 
5.- Moció de l'Altraveu sobre les retallades de sanitat que afecten a Castellar del Vallès 
6.- Moció de l'Altraveu proposant Pla Local per a la inclusió social i taula d'emergència social 



7.- Assumptes sobrevinguts 
8.- Suggeriments i preguntes. 
 

1.- APROVACIÓ AVANÇAMENT PLE ORDINARI MES DE SETEMBRE 
 
ATÈS que per acord de l’Ajuntament en Ple del dia 19 de juliol de 2011, s’establi la 
periodicitat de les sessions ordinàries del plenari de la Corporació, fixant que serien a l’últim 
dimarts de cada mes, a les 21 h. A excepció del període vocacional del mes d’agost i mesos 
de juliol i desembre que es podrà avançar la data per causa de vacances o festes. 
Vist que per incidències personals es veu convenient avançar la sessió del ple sense que  
aquest perdi el caràcter d’ordinari. 
L’ajuntament Ple 
ACORDA: 
Avançar la celebració del Ple ordinari de setembre, al dimarts dia 20, a la mateixa hora. 
El Sr. Alcalde presenta la proposta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

2.- ACTES PENDENTS D’APROVAR 
Els regidors es donen per assabentats dels continguts de l’acta de la sessió de 19 de juliol 
de 2011. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
En aquest punt de l’ordre del dia s’incorpora el regidor Sr. Joan Creus 
 

3.- RESOLUCIONS A DONAR COMPTE 
Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 691 del dia 14 de juliol al  867 del dia 19 de 
setembre de 2011. Es dona compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats 
en sessions dels dies 19 i 26 de juliol, 30 d’agost, 6 i  13 de setembre de 2011. 
La Corporació es donà per assabentada 
 

4.- APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE L’EXERCICI DE 2010 
 
ATÈS que en data 26 de juliol de 2011, la Comissió Especial de Comptes va acordar per 
unanimitat informar favorablement el Compte General de l’Ajuntament corresponent a 
l’exercici 2010, formada pels documents establerts a l’article 209 del Text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals. 
ATÈS que s’ha exposat al públic en la forma i terminis establerts a l’article 212.4 del Text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i havent-se publicat edicte al  Butlletí 
Oficial de la Província de 3 d’agost de 2011, sense que durant el termini d’exposició al 
públic s’hagi produït cap reclamació. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar el Compte General de l’ajuntament de l’exercici 2010. 
SEGON.- Trametre l’expedient a la Sindicatura de Comptes, de conformitat amb allò que 
prescriu l’article 212.5 de la normativa abans esmentada, en el termini establert, per tal 
que realitzi la fiscalització externa de la Corporació. 
 
INTERVENCIONS: 
Defensa la proposta el Sr. Oscar Lomas, PSC, tot dient que es presenta per la seva 
aprovació el compte general del municipi. El tancament d’un exercici te dues parts, la 
liquidació del pressupost, que ja se’n va donar compte, i es on s’explica que i com s’ha 
gastat i que no s’ha gastat, i el  compte general que és el tancament tècnic, per tant el que 
es porta a aprovació és si el compte general reflexa la imatge fidel de la  situació 
econòmica, financera i patrimonial de l’Ajuntament. 



El compte general en la seva composició s’ajusta a allò que preveu els articles 208 i 209 de 
la Llei d’Hisendes Locals, està integrada pel balanç, el compte de resultats, la liquidació del 
pressupost i la memòria, document que amplia i comenta la informació continguda en els 
altres tres documents. Després de la formulació del compte general pels Serveis Econòmics, 
posteriorment van ser presentats i aprovats per la Comissió Especial de Comptes en el mes 
de juliol, acte seguit es va procedir a la publicació en el BOP i posterior exposició durant 15 
dies. Vist que ja s’ha superat el període i no hi ha hagut al·legacions, correspon al ple 
l’aprovació definitiva dels comptes generals de l’exercici 2010 i la tramitació de la 
documentació al Tribunal de Cuentas i la Sindicatura de Comptes. 
Per CiU interve el Sr. Josep Carreras dient que vagi per endavant que el nostre vot serà 
favorable. Ara bé, el tancament de l’any 2010 ens agradaria veure’l d’un altre color. De 
nou, un any amb dèficit i un endeutament excessiu. Penso que la foto del tancament del 
2010 és un toc d’atenció a l’equip de govern perquè s’agafi molt seriosament la situació 
econòmica i financera de l’Ajuntament sinó volem abocar-nos al precipici com d’altres 
ajuntaments i organismes públics. Però, avui valorem l’aspecte tècnic de la foto real que té 
el nostre consistori. Els números ens agradin o no són els que són i deixarem per una nova 
ocasió, en el proper debat pressupostari, la nostra versió més personal i política. 
El Sr. Antonio Carpio pel PP intervé exposant que el vot del seu grup serà en contra 
perquè el PP no va estar present ni va aprovar el pressupostos el 2010, i aquest és l’exercici 
de la  constatació que el pressupost aprovat en el seu dia s’ha complert amb els objectius i 
els resultats que el PP no comparteix, i per això el nostre vot serà en contra: 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:     DISSET   (17) dels regidors del PSC i CiU  
Vots en contra:  DOS       (  2) dels regidors de PP 

                    Abstencions   :   DOS       ( 2) dels regidors de l’Altraveu 
       

5.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA NÚM. 6/2010 
 
ATÈS que l’alcalde ha ordenat la incoació d’expedient de modificació del pressupost de 
l’ajuntament per tal de donar compliment a allò que es preveu a l’article 193.2 del Text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals. 
ATÈS que en la tramitació de la modificació de crèdit s’ha seguit el que disposen els articles 
8 i 9 de les Bases d’Execució del pressupost. 
ATÈS que la modificació de crèdit implica una modificació de les previsions d’ingressos i 
despeses del pla de sanejament financer aprovat per acord del Ple de l’ajuntament de 28 de 
setembre de 2010. 
VIST l’informe de l’interventor.  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de crèdit número 6/2011 del pressupost de 
l’ajuntament, d’acord amb el detall que figura a l’expedient i amb el resum següent: 
ESTAT D’INGRESSOS  
- Nous ingressos ..................................................................... 652.714,28 
Variació de l’estat d’ingressos ................................................... 652.714,28 
SEGON.- Aprovar la modificació de les previsions d’ingressos i despeses del pla de 
sanejament financer, que substitueixen les aprovades per acord del Ple de l’ajuntament de 
28 de setembre de 2010. 
TERCER.- Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública durant un termini de 
quinze dies comptats a partir del següent al de la publicació de l’anunci corresponent al 
Butlletí Oficial de la Província. 
QUART.- Entendre definitivament aprovada la modificació de crèdit en cas que no es 
presentin reclamacions en el període d’informació pública i publicar el resum per capítols 
en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor una vegada publicada. 



 
INTERVENCIONS: 
Presenta la proposta el regidor d’economia Sr. Oscar Lomas, PSC, i diu que relacionat amb 
el punt anterior el fet de liquidar en negatiu l’exercici 2010 fruit de no haver formalitzar el 
préstec de romanent negatiu de l’any 2009 és proposa concertar una operació de crèdit per 
l’import del dèficit produït tal com permet la Llei d’Hisendes Locals. La modificació comporta 
un increment de la xifra total del pressupost d’ingressos en 652.000 € i escaix, que és la 
xifra del romanent de Tresoreria per a despeses generals negatius de l’exercici 2010.  
Al seu torn i amb la intenció de no augmentar l’endeutament del municipi es proposa 
modificar la projecció d’operacions de crèdits del pla de sanejament, així i per tal de 
compensar aquesta nova operació de crèdit és dedueix el seu import de la previsió per 
passius financers de l’exercici 2012, de  forma que  la xifra total d’ingressos per crèdit 
durant el període de vigència del pla de sanejament no varia. 
Continua Per CiU el Sr. Josep Carreras; en aquest punt de l’ordre del dia l’equip de govern 
ens fa la proposta per resoldre el dèficit acumulat a l’any 2010 (-652.714 €) mitjançant un 
crèdit a compte de l’endeutament establert pel 2012 dins del Pla de Sanejament 2009-
2012. En definitiva, amb aquesta decisió, acumulem més endeutament! 
Des del nostre Grup Municipal entenem que hi ha altres possibles alternatives que cal 
estudiar i que no passen per fer créixer l’endeutament del municipi. En el tancament del 
2010 era de 24.239.348 €. Una altra possible alternativa, la varem contemplar en el nostre 
programa electoral, és la possibilitat de congelar despesa no compromesa. En aquest 
apartat, a l’espera de veure els propers passos de l’equip de govern, en matèria econòmica 
i financera, hem decidit l’abstenció. 
Intervé per l’Altraveu el Sr. Xavier Bella,  dient que avui es porta a consideració del Ple la 
modificació núm. 6 del pressupost de l’Ajuntament pel 2011 i que comporta un increment 
de la xifra d’ingressos per un total de 652.714,28 €, aquest import és el romanent de 
tresoreria en negatiu que té l’Ajuntament i per finançar aquesta quantitat l’equip de govern 
ha previst la formalització d’una operació de crèdit a retornar a final del mandat. El juny de 
2009 aquest Ajuntament ja va aprovar el primer pla de sanejament econòmic financer del 
municipi, l’any passat es va fer una modificació de pla perquè es va produir una modificació 
substancial en les previsions econòmiques de l’Ajuntament, ara dos anys després ens 
porten una altra operació de crèdit que implica el seu torn la modificació de les previsions 
d’ingressos del pla de sanejament financer aprovat l’any anterior. El pla de sanejament és 
un instrument que serveis per planificar els comptes de l’Ajuntament i recuperar la 
solvència, en el cas que ens ocupa aquest és el 4t crèdit que es demana per seguir 
mantenint el precari equilibri econòmic. Queda clar per tant, que no es compleix mai el pla 
de sanejament previst. Entenem i no estem en contra que cerquin mecanismes tècnics i 
polítics per encarar i dominar la difícil situació econòmica de l’Administració Local, una 
situació agreujada per l’assumpció per part de l’Ajuntament de moltes competències que no 
li son pròpies. Tant mateix creiem que si bé és una bona formula tècnic es podria resoldre 
millor des del punt polític, amb el que preveu l’article 193 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals en cas de liquidació dels pressupostos amb romanent de 
tresoreria en negatiu tenim tres possibilitats: 

- reduir despeses. 
- Aprovar el pressupost de l’exercici següent amb un superàvit inicial, i 
- Concertar una operació de crèdit          

Com veiem l’equip de govern s’ha decantat per la tercera opció, la de l’endeutament, des 
de l’Altraveu creiem que en lloc de crear més deute s’hauria de reduir despeses, perquè 
entre altres coses mentre ens seguim endeutant els proveïdors no cobren o cobren molt 
tard, fet que provoca un deteriorament molt gran de la imatge de l’administració pública. Si 
el compte general  reflecteix la imatge fidel de la situació econòmica, aquesta imatge no 
ens port gens a l’optimisme, al contrari, i no només perquè hi ha dèficit, ho hem dit ja 
altres vegades, no estem en contra de dèficit perquè criem fermament que en temps de 
crisis l’administració ha de respondre al ciutadà, però no hem vist accions reals fins ara per 



subsanar-ho, o les que hem vist son sovint lluny de les que nosaltres considerem que un 
Ajuntament ha d’assumir. 
No diem  per tant que no hi hagi dèficit, dèficit si, però segons perquè, no volem el dèficit 
que s’ha generat en la construcció de la plaça major, per finançar un polígon fantasma de 
Can Bagés,  perquè arribi la xarxa d’aigües del Ter Llobregat  a un polígon inexistent, que 
triguem dos anys per adonar-nos que subcontractar a una empresa perquè gestioni el 
Mirador no és una bona idea, que es contracti o es reubiqui personal nou  com el cas de la 
interventora sense ni tant sols un concurs. Per tot això no volem dèficit, vostès son els 
padrins de la inversió. En canvi si que acceptaríem el dèficit per polítiques d’habitatge, per 
idees noves en habitatge social, per crear plans d’inclusió social, per atendre problemes 
generats amb la crisis, per contrarestar retallades del govern, però tot això fins ara no ho 
hem vist, per tant no podem estar d’acord amb aquesta manera de crear el dèficit, no 
podem estar d’acord amb una nova operació de crèdit que porta aquest tipus 
d’endeutament al municipi. Alguns diuen que la gestió econòmica dels Ajuntaments s’hauria 
d’assemblar a l’empresa privada, això el cap de CiU ho diu sovint, nosaltres no ho 
compartim, però si que és cert que l’empresa privada aquest nivell de morositat i 
d’endeutament no s’acceptaria. No ho acceptem en l’àmbit privat, i menys encara ho 
hauríem d’acceptar en l’administració pública on els diners son de tots, és per això que el 
nostre vot serà negatiu. 
També el Sr. Antonio Carpio,  pel PP, dient que es reiterar el que hem exposar en el punt 
anterior, aquesta modificació reforça la sensació que alguna cosa no s’està fent bé, creiem 
que aquest Consistori no ha sigut eficaç i no ha sabut gestionar els pressupostos 2010 i ara 
ha de tirar de financiacions i crèdits i hipotecar cada cop més aquest Ajuntament, tema que 
ja l’exposarem àmpliament en els propers pressupstos.  El vot  del PP serà en contra  
S’obra un torn de repliques amb el Sr. Oscar Lomas, i diu que estem d’acord en que les 
mesures que s’han de prendre o que s’estan prenent no únicament venen per part del 
préstec per finançar el dèficit del tancament de l’any 2010, sinó que tal i com s’ha anat fent 
en els darrers anys, haurà de ser una combinació de les dues coses, d’una banda estudiar 
altres alternatives en quant a la despesa, i d’altra banda també són necessàries mesures 
com les que portem avui a aprovació. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor:     TRETZE   (13) dels regidors del PSC   
Vots en contra:  QUATRE  ( 4) dels regidors de l’Altraveu i del Partit Popular 

                    Abstencions   :   QUATRE  ( 4) dels regidors de CiU 
 

6.- MOCIÓ EN SUPORT A L’ESCOLA CATALANA  
 
El Tribunal Suprem va dictar el passat mes de desembre tres sentències que qüestionaven 
el paper del català com a llengua vehicular de l’ensenyament a Catalunya. Com ja va 
manifestar aquest plenari en el seu moment, aquest fet atempta clarament contra l’escola 
catalana, un model educatiu que ha funcionat amb èxit els darrers 32 anys. 
Malgrat aquest rebuig, el passat 28 d’agost el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya va 
dictar un auto que estableix un termini de dos mesos perquè el departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya compleixi la sentència del Tribunal Suprem 
contra la immersió lingüística a l’escola.  
Atès que el català és la llengua pròpia de Catalunya i que el model educatiu català s’està 
aplicant amb èxit des de la recuperació de la democràcia i ha servit per garantir la cohesió 
social al nostre país des de fa ja molts anys.  
Atès que els resultats positius, tant del coneixement com de la comprensió d’ambdues 
llengües, ha estat contrastat en les diferents proves i avaluacions que s’han desenvolupat 
els darrers anys. 
Atès que des de la administració local s’ha de treballar a favor de la integració social a 
Catalunya, també a través d’una eina tan bàsica i fonamental com la llengua. 
El Ple de l’Ajuntament de Castellar del Vallès pren els següents acords: 



PRIMER.- Manifestar el rebuig a la sentència del Tribunal Suprem i a l’auto del Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya que significaria la fi del sistema d’immersió lingüística a 
les escoles catalanes, que ha demostrat ser un model d’èxit, de cohesió social i integració. 
SEGON.- Donar suport al Govern de la Generalitat en les accions que emprengui per 
defensar el model d’immersió lingüística i del català com a llengua vehicular, a les escoles 
de Catalunya. 
TERCER.- Reclamar unitat a les forces polítiques i a la societat civil catalana enfront aquest 
nou atac a la llengua, la cultura i la societat catalana i reiterar el nostre recolzament al 
manifest “Som Escola”. 
QUART.- Comunicar aquest acord al Parlament català i espanyol, al Tribunal Suprem, al 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, al president del Parlament de Catalunya i als 
grups parlamentaris, als presidents de l’Associació Catalana de Municipis, i de la Federació 
de Municipis de Catalunya, així com a la comunitat educativa de Castellar del Vallès. 
 
INTERVENCIONS: 
La regidora d’Educació Sra. M. Antònia Puig, PSC presenta la proposta i diu que abans de 
passar a llegir la moció penso que val la pena fer un recordatori  de com hem arribat fins 
aquí:   
El 1979 amb l’aprovació de l’Estatut d’autonomia  es va establir l’oficialitat del català i 
s’afegia a l’oficialitat del castellà i així és donava per fi, el reconeixement del català com a 
llengua pròpia de Catalunya i s’adquiria el compromís de garantir l’ús normal i oficial del 
català i el castellà per tal d’ aconseguir una plena igualtat, de les dues llengües oficials. 
En el món educatiu l’aprovació de  la llei de normalització lingüística 1983 va significar:  

- declarar el català llengua pròpia de l’ensenyament a tots els nivells educatius. 
- no separar l’alumnat en centres diferenciats per raons de llengua.  
- el compromís de garantir que en acabar l’ensenyament bàsic l’alumnat tindria un 

coneixement suficient del català i el castellà, qualsevol que fos llur llengua habitual 
- establir que els centres d’ensenyament havien de fer de la llengua catalana vehicle 

d’expressió normal tant en les activitats internes com en les de projecció externa. 
Una clara aposta, per un sol model educatiu que havia de fer possible que tota la població 
de Catalunya tingués l’oportunitat de conèixer les dues llengües oficials i aquesta premissa 
només era realment possible si el català era la primera llengua de l’escola. 
Amb el temps, ha quedat demostrat que aquest sistema funciona, reconegut per diverses 
institucions internacionals, referent com model pedagògic eficient en el marc Europeu de les 
llengües, avalat per l’informe PISA 2009, en el qual es constata que el nivell de 
coneixement de les dues llengües oficials de Catalunya és elevat i, en el cas del castellà, 
fins i tot superior a la mitjana de l’Estat espanyol. 
Amb l’arribada d’un nombre important de famílies nouvingudes, aquest model d’escola ha 
ajudat a mantenir la cohesió social del país i s’ha demostrat eficaç en l’acollida i 
l’arrelament dels infants i joves de les darreres onades immigratòries. 
Han passat més de 30 anys i avui encara no s’accepta que la llengua de Catalunya és el 
Català. 
Per aquestes raons presentem aquest ple la moció en suport a l’escola catalana i en dona 
lectura. 
Per l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany intervé dient  que només cal passejar pels 
mercats, anar a l’escola o agafar l’autobús per adonar-nos que en els darrers anys els 
nostres carrers o els nostres pobles han canviat la seva imatge. Gran part de la seva 
transformació ha estat a partir de l’arribada de persones de procedències diverses de 
Catalunya, especialment des de l’any 2000. De totes maneres tot i que la percepció 
individual de moltes persones i alguns partits és de considerar aquest fet com extraordinari, 
nou, desestabilitzador, només al fer un ull enrere per adonar-se que Catalunya esta feta de 
migracions i que si avui som el que son es gràcies a les anades i vingudes de persones. De 
la mateixa manera que moltes persones van buscant Catalunya noves oportunitats,  així ho 
varem fer nosaltres al llarg del segle XVIII i XIX, cap a Amèrica per controlar negocis a les 



colònies o a les Illes Balears, Cuba, Puerto Rico, Argentina, etc... també fugint de la 
pobresa. 
Aquests canvis, transformacions, reinvencions també formen part de la nostra identitat, així 
es Catalunya perquè així ens ho explica la rigorositat de la història, perquè el nacionalisme 
català ha fet història per la seva voluntat d’’inclusió. Al llarg dels anys la llengua catalana ha 
estat un potent motor de cohesió social entre diverses cultures, així ho veuen les nostres 
mares andaluses, així ho veuen els nou vinguts, perquè és la eina que possibilita el 
sentiment de pertinença a una comunitat. Només caminarem cap al progrés si les persones 
senten que formen part d’aquest país, s’identifiquen i escullen pertanyia a aquest projecte, 
cal potenciar que el català sigui la llengua utilitzada en l’espai públic, que segueixi sent 
vehicular a l’escola perquè només així combaten la diglòssia respecte al castellà. Si només 
volem preservar allò de convidar, explicar, intercanviar, aprendre i transformar, si que 
correm el perill de convertir-nos en una societat segregada i això és el que ha evitat a 
Mèxic d’immersió lingüística. En aquets sentit a petició de l’Altraveu, el nostre Ajuntament 
està adherit  la xarxa de col·lectius i entitats cíviques agrupades a Som.escola  perquè 
reivindiquem que cal seguir allò que ja teníem consensuat fa trenta anys, que la immersió 
lingüística funciona, i per això avui volem fer constar el nostre suport a la moció que per 
qüestió de temps no hem pogut exposar des del Correllengua 2011 que comença l’octubre a 
Castellar del Vallès. Vagi per endavant les nostres felicitacions pel col·lectiu que malgrat les 
dificultats i sabent que la cultura moltes vegades és la més perjudicada en temps de crisis, 
estant fent al nostre poble de manera impecable. Des de l’Altraveu ens comprometem a fer 
difusió de totes les seves activitats i aportarem en la mesura de les nostres possibilitats tot 
allò que necessiten perquè aquesta torna a ser una mostra del caràcter acollidor i 
reivindicatiu de  la nostra societat que lluita per la normalització de l’ús de la llengua 
catalana. Així doncs per una escola catalana però també pública i e qualitat i per una 
societat cohesionada, l’Altraveu votarà a favor d’aquesta moció. 
En torn de replica el Sr. Victor Martos, pel PP, exposa que hem demanat a la Junta de 
Portaveus que aquest manifest no es portés al Ple, bàsicament perquè pensem que aquest 
no és el lloc per debatre insubmissions a sentencies judicials. Avui el Parlament ha aprovat 
un manifest semblant en Junta de Portaveus i no ho ha portat a Ple. Aquesta moció que es 
presenta avui podria interpretar-se de moltes maneres i fins i tot podria donar pas a que fos 
aprovada per unanimitat, si el motiu d’aquesta fos justificat. 
No podríem compartir que una sentencia atenti contra la llengua  de Catalunya, i si aquest 
fos  el cas la defensaríem dintre de la legalitat. La veritat és que aquesta sentència no  és 
una sentencia contra el català sinó que és una sentència a favor dels drets i llibertats dels 
catalans. Complir la llei significa respectar els drets i llibertats dels catalans, els tribunals 
han recordats fins a tres vegades que el castellà ha de ser també al costat del català 
llengua vehicular sense cap tipus d’exclusió. Amb la sentència del tribunal constitucional 
que va fer l’estatut constitucional, amb la sentència del tribunal suprem que instà a la 
generalitat a adaptar el model per fer-lo constitucional. A l’acta del tribunal superior de 
justícia de Catalunya que insta a la generalitat a complir i a executar la sentència del 
tribunal suprem. Si els dirigents polítics els poder públics no compleixen la llei ni les 
sentencies judicials queden  desligitimats ja que aquesta administració no pot dir-lo a 
qualsevol ciutadà que compleixi les sentències d’un tribunal, a més les sentencies dels 
tribunals cal complir-les perquè és el principi bàsic d’un estat de dret i d’una democràcia, 
perquè amb els drets de les persones no es pot jugar desgraciadament estem davant d’uns 
governs anteriors al tripartit i ara CiU, insubmisos i anti sistemes ja que la generalitat s’ha 
negar insistentment a complir la sentència sobre les llibertat lingüístiques dels catalans. Al 
negar-se la casella lingüística infringint els drets dels pares a triar llengua en el primer 
ensenyament tal com explica l’article 21.2 de la llei de política lingüística i sentencies 
judicials. Al negar-se a una tercera hora de castellar malgrat que és el que li correspon a 
l’assignatura de llengua castellana segons la norma estatal i les sentencies dels tribunals. 
Al negar-se a fer del castellar una llengua vehicular en l’escola tal com és jurisprudencial 
del tribunal constitucional i suprem, cal recordar que el model d’inversió lingüística mai ha 
estat avalat pel constitucional, és una mentida que volem convertir en una veritat a força 



de repetir-la moltes vegades. Totes les  sentencies del tribunal constitucional referent a 
això des de les primeres als anys 80 avalen la legitimitat que el català sigui llengua 
vehicular, juntament amb el castellà, ni una sola parla de la exclusivitat del català, per tant 
complir a l’acte del tribunal superior de justícia de Catalunya i les sentències del tribunal 
suprem i del tribunal constitucional impliquen modificar el model educatiu i la LED i això és 
el que ha de fer el govern. 
Els que estan en contra de les sentències haurien de dir perquè a Catalunya hi ha ciutadans 
de primera que poden apel·lar al tribunal els seus drets i ciutadans de segona que quan 
defensen les seves llibertats se’ls retalla i se’ls diu que son anti-catalans, a més hauríem 
d’explicar quin fonament jurídic de la sentència no està ajustat a dret. Els populars catalans 
exigim un respecte  als ciutadans i a les sentències, per això els populars catalans apostem 
per passar d’un bilingüisme a un trilingüisme, a on els nostres fills puguin formar-se en 
castellà, català i angles, perquè el que volem es que els alumnes catalans siguin els millors 
preparats d’Espanya i Europa. Els populars catalans sempre hem estat a favor de la llibertat 
lingüística, en tots els àmbits, a l’escola, en el carrer i al comerç, sense sancions, quotes o 
imposicions o prohibicions, la nostra és una política lingüística en positiu que es basa en 
potenciar al català des del fonament, no volem caure en l’error ni d’aquells que només 
volen estudiar en castellà com sinó visquessin a Catalunya,  ni d’aquelles que només volen 
estudiar en català com si Catalunya no formes part d’Espanya o com si els catalans no 
tinguessin dues llengües. Per això perquè Catalunya és plural, que volem una escola plural, 
fidel, reflex del que es la nostra societat. El nostra vot serà en contra. 
El Sr. Alcalde pren la paraula per respondre la intervenció del regidor del PP, i tot referint-
se al text llegit de la moció, insisteix en que el que es demana és  manifestar el rebuig  a la 
sentència del tribunal constitucional, això no ens inscriu fora de cap llei ni de cap norma, 
senzillament hi ha un òrgan judicial que emet una sentencia en la qual el que fa aquesta 
institució (Ajuntament) és declarar-se a favor o en contra, però no per això ni som 
insubmisos ni ens situem al marge de la llei.         
Intervé pel PP el Sr. Victor Martos,  i  reitera que aquest manifest no calia que es portes al 
Ple, hi ha altres institucions com el Govern per dir si aquesta llei  no es comparteix, i amb 
això el que estem fent és portar a la societat una problemàtica que no existeix. 
Per acabar el Sr. Alcalde intervé per dir que l’obligació de la corporació és manifestar-se en 
aquest sentit i saber quina és la posició que té l’Ajuntament de Castellar. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
 Vots a favor:      DINOU    (19)  dels regidors del PSC, CiU i Altraveu 
 Vots en contra:   DOS       ( 2)  dels regidors del PP 
          Abstencions:       CAP 

 
7.- MOCIÓ DE L’ALTRAVEU DAVANT LES RETALLADES DE SANITAT QUE 

AFECTEN A CASTELLAR DEL VALLÈS 
 
ATÈS que la Generalitat ha retallat un 10% en el pressupost de la sanitat fent que es 
redueixi 1.000 milions d’euros en el capítol de la despesa sanitària.  
ATÈS que això fa que tots els hospitals presentin un pla de xoc per aplicar aquest retallada 
afectant la qualitat assistencial d’aquests equipaments, que es tanquin molts CAP durant el 
mes d’agost i el tancament de molts Serveis d’Urgències de manera total o parcial . 
ATÈS que Catalunya és una de les comunitats que menys diners destina a sanitat, per sota 
de la mitjana de l'Estat i molt per sota de la mitjana d'Europa. El dret a la salut és un dret 
bàsic i constitucional, i no podem permetre retallades en drets socials bàsics que han costat 
tant d'aconseguir.  
ATÈS que no podem acceptar resignadament que amb l'excusa de la crisi tornem als temps 
en què només els que tenien diners es podien pagar una bona assistència, doncs en un 
estat de dret tots hem de tenir una sanitat pública i de qualitat.  
ATÈS que la mobilització ciutadana amb ocupacions a cinc CAP del Vallès, entre els quals es 



troba el de Castellar del Vallès, mostra la defensa  aferrissada del sistema públic  i la 
demanda que els poders públics han de fer front de manera urgent a aquesta situació. 
ATÈS que els municipis són les administracions que millor coneixen les necessitats 
ciutadanes i per tant són les més ben situades per prendre decisions sobre serveis bàsics 
dur a terme les accions necessàries per que s’atenguin els serveis bàsics de la ciutadania. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.-  Reclamar a les institucions sanitàries que facilitin l’estadística detallada de les 
actuacions nocturnes del CAP de Castellar del Vallès dels anys 2010 i del que portem del 
2011.  
SEGON.- Estudiar les dades aportades entre els grups polítics per tal de poder prendre una 
postura comuna i, si s’escau, sol·licitar una reunió amb el Departament de Salut, on 
assistiran regidors dels grups interessats, per informar d'aquestes dades.  
TERCER.- Que el consistori, com a màxima representació institucional a Castellar, faci 
difusió pública i es responsabilitzi de les accions ciutadanes pacífiques que s’estan duent a 
terme al CAP de Castellar per tal de reclamar que es mantingui obert de nit ja que dóna 
assistència a una població de prop de 30.000 ciutadans. 
 
INTERVENCIONS: 
Per l’Altraveu la Sra. Elisenda Alamany, dona lectura a la proposta  
El Sr. Alcalde,  diu que donaran suport a la proposta, entenem que aquesta proposta de 
resolució va en el mateix sentit de la proposta aprovada el passat 19 de juliol i per tant no 
veníem cap tipus d’inconvenient, és més considerem i fem nostre el contingut de la mateixa    
Per CiU el Sr. Josep Carreras diu que en tema seguint pensant el mateix que en el Ple del 
passat 19/07/11. en el Ple d’avui presenta la moció el grup municipal de l’Altraveu, en el 
darrer Ple va ser l’equip de govern qui va portar una moció a aprovació. La meva pregunta 
és: Serà el Partit Popular qui la portarà a aprovació en un proper Ple? 
Ja ho vaig dir en el Ple del passat mes de juliol. El Departament de Salut de la Generalitat 
és el menys afectat per les mesures d’estalvi del govern català, un -6,96 % respecte del 
pressupost del 2010. Per tant, un percentatge inferior al -10% que ha patit el conjunt del 
pressupost català. 
Torno a recordar que els Departaments de Salut + Ensenyament + Benestar Social tenen 
un pes del 70% en el pressupost de la Generalitat per aquest 2011 mentre a l’any 2010 era 
d’un 67%. 
Independentment del color de la samarreta, la classe política de la Generalitat, Diputacions, 
Consells Comarcals, Ajuntaments, si actua amb responsabilitat i vol garantir l’estar del 
benestar a les futures generacions, ha de treballar amb rigor i prioritzar la despesa per 
complir els pressupostos que jo diria d’absoluta supervivència. “Si volem resultats diferents, 
hem de fer les coses de manera diferent” 
Evidentment, tots els partits polítics que ho desitgin tenen una magnífica oportunitat per 
treure’n el màxim rèdit possible perquè és un tema fàcil d’exposar i de trobar-hi suport 
popular. 
Oblidem-nos de que aquest tema del CAP local s’ha de continuar gestionant com abans 
(cobertura mèdica del CAP local de les 00.00h a les 8:00h) 
Penso que s’han de dir les coses pel seu nom, avaluar les dades que ens ha facilitat el 
Departament de Salut de que l’ambulatori de Castellar rep una mitjana de 1,4 visites/nit en 
la franja horària nocturna. 
Mireu, retallades fa molt temps que n’apliquen molts Ajuntaments, també el nostre. N’hi 
haurà moltes més, de tot tipus, també en el nostre municipi, les haurem d’assumir per la 
nostra supervivència i el nostre Grup Municipal mai en farà demagògia. 
Avui mateix el Conseller d’Economia de la Generalitat, Andreu Mas-Colell ha presentat els 
resultats de l’auditoria externa que la consultora Deloitte ha fet dels números del tripartit 
heretats per l’actual govern el passat mes de novembre del 2010. Doncs bé, uns dies abans 
de les passades eleccions el tripartit ens havia parlat d’un dèficit del -2,4% (novembre 
2010) i que el govern estatal hi va donar el vist i plau. Posteriorment, es van refer els 



números i el tripartit ens va assegurar que el dèficit era del -3,3% (febrer 2011) Saben els 
números finals? Doncs, un dèficit del -4,2%. Catalunya amb aquests números està 
hipotecada pels propers 20/25 anys! 
Amb aquestes terribles dades no entenc com tots plegats no som capaços de tocar de peus 
a terra i comprendre que les coses no es poden continuar fent com fins ara perquè és 
absolutament impossible mantenir-les. 
Ens ho hem de treure del cap. Tal com es diu en castellà, “fue bueno mientras duró”. El 
nostre vot serà l’abstenció.  
Intervé pel PP el Sr. Antonio Carpio,  tot dient que en aquesta moció que presenta el 
l´atraveu, el nostre vot serà a favor, ja que creiem que s'han de prendre totes les mesures 
i aportar tot el que siguin noves propostes per part de tots els altres grups municipals 
referits en aquesta qüestió y que tan ens afecta a tots, tenim que seguint lluitant tots junts 
per una sanitat molt mes digne y que tan ens a costat tenir.    
S’obra un torn de replica, per l’Altraveu, la Sra. Elisenda Alamany,  per dir que em 
sorprèn que es demani responsabilitat, primer perquè la gent que vem mobilitzar del Cap 
sap de sobres que aquesta dada es totalment falsa; és a dir que l’1’4 és una mentida entre 
altres coses perquè és el mateix número de Sabadell i Ca n’Oriach i estarà per veure si 
aquesta data d1’4 usuari existeix realment; i per altra banda demanar austeritat, la veritat 
digui’ns quan ha pagat Convergència i Unió  per l’elaboració  d’un estudi que tots ja sabíem 
Quan començaran a fiscalitzar progressivament, quan començaran a gravar l’impost de 
successions, quan es posaran a analitzar rigorosament les rendes altes i com s’atreveixen a 
demanar austeritat a les classes mitjanes que s’estan carregant. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 
 Vots a favor:      DISSET    (17)  dels regidors del PSC, Altraveu i PP 
 Vots en contra:   CAP 
          Abstencions:      QUATRE   ( 4) dels regidors de CiU    
 

8.- MOCIÓ DE L’ALTRAVEU PROPOSANT PLA LOCAL PER A LA INCLUSIÓ 
SOCIAL I TAULA D’EMERGÈNCIA SOCIAL 
 
ATÈS que des de les darreres dècades del segle XX fins a l’actualitat s’han esdevingut una 
sèrie de transformacions socials, econòmiques i culturals i tecnològiques profundes i 
accelerades que han modificat substancialment les nostres societats. És en aquest context 
de canvis que cal emmarcar la reconfiguració de les desigualtats socials i apostar, doncs, 
per unes polítiques públiques explícitament dirigides a afrontar els reptes socials 
emergents. Unes polítiques que incideixin d’una manera efectiva a reduir les desigualtats 
socials i a potenciar la inclusió social. 
Atès que un Pla Local per a la Inclusió Social i la constitució de manera urgent d’una Taula 
d’Emergència social poden ser una aposta pel reconeixement d’un ampli ventall  de drets 
socials entesos com a àmbits d’inclusió i participació.  
Atès que en períodes de crisi com el que estem vivint s’accentua la necessitat de fer els 
nostres municipis més inclusius perquè tots els infants, homes i dones puguin accedir als 
mecanismes de desenvolupament humà i en xarxes socials, portar a terme els seus 
projectes vitals en condicions de màxima llibertat i igualtat, afeblir les relacions de 
dominació i dependència, en un marc generador d’autonomia, fraternitat i reconeixement 
de totes les diferències.  
ATÈS que el context polític i social no acompanya: retallades en sanitat i educació, 
precarització encara major del mercat de treball, devaluació del serveis públics, reducció de 
PIRMIs i altres ajudes (a persones drogodependents, amb SIDA..), no finançament de la llei 
de la dependència, no acceptació de la dació en pagament provocant el desnonament de 
moltes famílies de les seves llars... També sabem que les administracions supralocals en 
lloc de fer una aposta per augmentar ingressos a través d’impostos directes i progressius, 
n’eliminen alguns que gravaven a les classes més altes.  



ATÈS que l’administració local pot i ha de ser un contrapoder de promoció de polítiques de 
benestar.  
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- L’elaboració del Pla d’Inclusió Social, amb la cooperació tècnica i financera si 
escau del departament d’Acció Social i Ciutadania de la Generalitat de Catalunya, per tal 
d’analitzar les necessitats i les diverses realitats del nostre municipi i dissenyar polítiques 
integrals. 
SEGON.- La creació d’una taula d’emergència social mixta, creada pels grups 
municipals amb representació a l’ajuntament i col·lectius del tercer sector que es reuneixi 
amb una periodicitat trimestral per avaluar aspectes a abordar com ara bé: desnonaments, 
violència de gènere, dades de l’atur, etc; així com també establir prioritats sobre polítiques 
a impulsar. 
TERCER.- Que existint en el nostre municipi el Consell Sociosanitari i dins d’aquest, la 
Comissió de Inclusió social, sigui aquesta comissió , conjuntament amb el suport dels 
tècnics municipals l’encarregada d’impulsar, treballar, i gestionar  la taula d’emergència 
social i el Pla per la Inclusió Social. 
 
INTERVENCIONS: 
El Sr. Xavier Bella per l’Altraveu, dona lectura a la moció 
Pel PSC la Sra. Gloria Massagué,  diu que tal  i com ja varem manifestar en la comissió 
informativa valorem positivament aquesta proposta  i per tant votarem a favor. El que sí 
vem demanar és incloure el tercer punt, és a dir que sigui la comissió de Inclusió social del 
Consell Sociosanitari la que  impulsi i treballi  els dos temes, ja que en la presentació del 
setembre de 2009 ja es va informar de les tasques  concretes d’aquesta comissió. 
Textualment hi diu: 
“Serà un punt de trobada, reflexió i intercanvi de totes les entitats que treballen per la 
inclusió social en el nostre municipi” i “Tindrà la tasca d’elaborar el Pla d’inclusió social” 
Val a dir que en aquest consell existeixen 7 comissions, 6 de les quals  treballen de manera 
regular i amb bons resultats des del mes de setembre de 2009. L’única de les comissions 
que encara no estava activa era precisament la de Inclusió social per que en el moment  en 
que es van constituir tan sols s’hi van apuntar 4 persones. 
Ara doncs la situació ha canviat i  serà el moment de començar a treballar en profunditat en 
els dos temes. 
Durant el mes d’octubre convocarem de nou el consell  per activar la comissió i aprofitarem 
per presentar el Pla de Serveis Socials per que es puguin fer les aportacions i valoracions 
que es creguin adients. 
Per CiU intervé la Sra. Bea Gracia, exposant que el nostre grup també donarà suport a 
aquesta moció tot i que ens agradaria deixar pelés que en agradaria que aquesta comissió 
no distorsiones en cap moment la feina dels professionals, entenem que els ajuntaments 
estan dotats de bons professionals per a dur a terme tota aquesta tasca i per tant que totes 
aquetes comissions serveixin per dissenyar línies polítiques de treball però  mai per 
fiscalitzar o dificultar la tasca dels tècnics. 
Finalment el Sr. Antonio Carpio, pel PP, per dir que el  nostre vot en un principi havia de 
ser l'abstenció, ja que considerem que crear una taula d'emergència social i a existint 
comissions per a aquest tipus d’ajudes no només és reiteratiu sinó a més, una manca total 
de coherència davant l'austeritat que a de presidir tota actuació municipal.  No obstant 
això,   el nostre vot finalment ha de ser a favor ja que tot el que sigui ajudar a les persones 
més necessitades mai és suficient i la línia d'actuació del Partit Popular sempre és estar al 
costat dels més desfavorits. I donarà suport aquest tipus de mocions,  
També la nostra decisió del vot a favor, es la  inclusió d'aquesta taula, en la comissió soci 
sanitari ja que el veiem molt més lògic i correcte. Per tant al nostre vot sara favorable  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 



9.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
ATÈS l’acord marc de 19 de novembre de 2010 entre el Departament d’Ensenyament de la 
Generalitat de Catalunya, la Federació de Municipis de Catalunya i l’Associació Catalana de 
Municipis i Comarques, referent al finançament del sosteniment de les places públiques de 
llars d’infants de titularitat de les corporacions locals. 
ATESA la sol·licitud de subvenció presentada per l’ajuntament per a finançar el 
funcionament de les escoles bressol municipals corresponent al curs 2010-2011. 
VISTA la minuta de conveni a formalitzar entre l’ajuntament i el Departament 
d’Ensenyament per al sosteniment del funcionament dels centres educatius de primer cicle 
d’educació infantil de titularitat municipal per al curs 2010-2011. 
ATÊS el que es preveu als articles 303 a 311 del Reglament d’obres, activitats i serveis  dels 
ens locals, en relació als convenis de cooperació interadministrativa. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Acceptar la subvenció de 209.600,00 euros atorgada pel Departament 
d’Ensenyament, destinada a minorar les quotes que suporten les famílies pel servei de llar 
d’infants de titularitat municipal durant el curs 2010-2011, corresponents a les escoles 
bressol municipals El Coral i Colobrers. 
SEGON.- Aprovar la minuta del conveni interadministratiu a formalitzar entre l’ajuntament 
i el Departament d’Ensenyament, d’acord amb el model que s’inclou a l’expedient. 
  
INTERVENCIONS: 
El Sr. Alcalde defensa la proposta  
VOTACIÓ:  Votada la urgència d’aquest primer tema, s’aprova per unanimitat, s’inclou en 
l’ordre del dia de la sessió, a continuació, posat a votació: FOU APROVADA PER 
UNANIMITAT 
 
En aquets punt el regidor Sr. Oscar Lomas s’absenta de la reunió 
 

10.- PRECS I PREGUNTES 
 
Comença per l’Altraveu el Sr. Xavier Bella:  
Durant el mes d’agost d’ha produït a Catalunya una situació anòmala amb el pagament de 
les rendes mínimes d’Inserció (RMI) per part de la Generalitat de Catalunya. La finalitat de 
la renda mínima d’inserció és prestar el suport adequat a totes les persones a qui els calgui 
per a atendre les seves necessitats bàsiques, amb els recursos mínims per a mantenir-se i 
per a afavorir-ne la inserció o la reinserció social i laboral. 
La Generalitat en la seva política de retallades ha endarrerit el pagament i en alguns casos 
l’ha suprimit generant alarma entre la població amb menys recursos i més necessitada. 
Des de l’Altraveu hem proposat per a castellar l’elaboració d’un Pla Local per a la Inclusió 
Social com a espai d’intercanvi d’informació i elaboració  de propostes d’acció. 
A l’espera que entri en funcionament aquesta taula d’emergència social, l’Altraveu vol 
preguntar amb caràcter d’urgència: 
1.- quines conseqüències ha provocat  al nostre municipi les modificacions que s’ha produït 
durant l’estiu al voltant de la gestió de les RMI?   
2.- quines previsions hi ha a nivell de Castellar si la Generalitat de Catalunya duu a terme 
els canvis que s’han proposat en els criteris de concessió d’aquestes rendes?  
3.- quines iniciatives ha dut a terme l’equip de govern durant els mesos d’agost i setembre 
front a aquesta situació anòmala creada per part de l’administració autonòmica?. 
4.-  quines accions i mesures pensa dur a terme l’equip de govern en un futur immediat en 
relació amb el tema?.  
Contesta la Sra. Gloria Massagué,  PSC,  
1-Quines conseqüències ha provocat al nostre municipi les modificacions que s’han produït 
durant l’estiu al voltant de la gestió de les RMI? 



  
50 persones titular de rendes mínimes de les quals no s’ha detectat cap incidència fins el 
moment. 
Tot i així la situació pot variar perquè s’estan revisant tots els expedients. 
10 titulars que no han rebut la prestació d’agost i setembre perquè estan pendents de 
valoració per incidències diverses. 
I 5 prestacions tramitades des dels Serveis Socials municipals que estan pendents de ser 
aprovades o denegades des de Generalitat. 
2- Quines previsions hi ha a nivell de Castellar si la Generalitat de Catalunya duu a terme 
els canvis que s’han proposat en el criteri de concessions d’aquestes rendes? 
La informació més important que cal a hores d’ara per dimensionar els efectes dels canvis 
en la RMI és saber del cert si es podran tramitar de nou per ciutadans que es trobin en 
situacions de greu precarietat econòmica que no tinguin cap ingrés en els propers mesos.  
El departament de Benestar i Família va convocar una reunió el passat.......... que a última 
hora va ser desconvocada . La setmana passada van tornar a convocar als caps dels serveis 
socials pel proper dimecres 28 i informar-nos sobre la situació de la prestació. Així doncs 
estem a l’espera de poder tenir mes informació per tal de planificar estratègies i oferir 
informació veraç als ciutadans. 
3- Quines iniciatives ha dut a terme l’equip de govern durant els mesos d’agost i setembre 
front aquest situació anòmala creada per l’administració econòmica? 
Durant aquest període s’han atès a les persones afectades intentant facilitar la comunicació 
i els tràmits amb el departament de Benestar i família de la Generalitat, i s’han ofert ajuts 
per cobrir les necessitats bàsiques com alimentació, habitatge o medicació. 
4-Quines accions i mesures pensa dur a terme l’equip de govern en un  futur immediat en 
relació amb el tema. 
Bé com ja he dit, estem a l’espera de la informació per part de la Generalitat per poder 
prendre decisions, però mentre tant des de Serveis socials es valoren les necessitats que 
presenten els ciutadans i s’ofereixen ajuts per satisfer les necessitats bàsiques d’alimentació 
salut, subministraments i habitatge, en col·laboració també amb les entitats d’iniciativa 
social del municipi. En tot cas es vinculen aquests ajuts a un pla de treball amb l’usuari 
potenciant les accions d’inserció laboral i formatives. 
 
Continua per CiU el Sr. Lluís Bacardit: 
ATÈS que l’empresa Tiferca que tenia  la concessió de l’explotació de l’aparcament soterrat 
de la Plaça Major i zona blava del municipi va fer concurs de creditors fa més de 2 anys. 
ATÈS que la normativa diu que en aquests casos l’Ajuntament pot recuperar la concessió 
per un període de 2 anys i gestionar-la directament o bé mitjançant una altra empresa fins 
que Tiferca pugui recuperar la gestió sempre i quan ho manifesti i s’hagi alliberat del 
concurs de creditors. 
ATÈS que en l’actualitat l’explotació de l’aparcament soterrat i de les zones blaves ja és 
absoluta responsabilitat municipal. Preguntem:  
1.-  en l’actualitat, quantes empreses hi ha interessades en gestionar l’aparcament soterrat 
de la plaça major i les zones blaves del municipi?.  
2.- perquè l’Ajuntament no es planteja gestionar en directe aquestes activitats aprofitant al 
màxim les possibles sinergies en la gestió d’aquest negoci amb personal propi 
(administració, comptabilitat, conserges, etc..) salvaguardant d’aquesta manera la possible 
pèrdua, en un futur immediat, d’alguns llocs de treball?. 
Respon el regidor Sr. Pepe González,  dient que en el primer concurs no s’ha presentat 
ningú, les condicions definides en el seu dia i en funció de l’amortització de les obres i una 
durada de 50 anys, en aquests moment està fora de mercat. Actualment estem fent un 
segon procés amb un 25% sota del primer i amb la mateixa durada, la nostra previsió és 
que tampoc es presentarà ningú en aquest segon concurs, i serà després quan podrem 
decidir com gestionarem de forma definitiva i sense condicionants l’aparcament. El primer 
que hem de dir és que l’aparcament en la seva explotació actual és altament deficitari a 
l’igual que la zona blava, tenir l’aparcament obert costa molts diners als castellarencs i en 



una situació precària com l’actual, és insostenible. Ara estem analitzant les possibles 
alternatives, formules de concessió, durada, política tarifaria, activitats complementàries 
que podrien fer-se, etc.. En les properes setmanes tindrem un esborrany de criteri de gestió 
pensat per les bases de concurs. 
 
La Sra. Beatriu  García,  per CiU: 
ATÈS que hem observat en el programa d’aquesta Festa Major una exclusivitat en la 
publicitat, comptabilitzant 12 pàgines a favor del mateix anunciant, Preguntem: 
1.-  perquè s’ha optat per aquesta fórmula d’exclusivitat i no s’ha donat oportunitat a 
participar a d’altres comerciants locals?  
2.-  quin ha estat el cost del programa de la Festa Major i quants exemplars se’n van fer?  
3.-  la publicitat feta per l’anunciant ha cobert el cost del programa de la Festa Major?  
Contesta  el Sr. Pepe González,  PSC, dient que els primer sorpresos hem estat nosaltres,  
Amb el programa de boques somrients , com vostès hauria preferit una dotzena 
d’anunciants en les pàgines previstes per publicitat . El nostre objectiu fonamental amb el 
programa de la festa major, a part lògicament d’explicar les activitats, era que sortís gratis 
a l’ajuntament i aquest objectiu s’ha complert. Les condicions establertes eren incrementar 
el nombre d’exemplars fins a 12.000 (abans eren 10.000); 48 pàgines, quadricromia, paper 
setinat de al menys 80 grs¸25% de taca publicitària; format de butxaca ; el disseny la 
maquetació i la distribució aniria a càrrec de l’Ajuntament. 
De les empreses consultades la  millor oferta ha estat la del ielou, no sabem quin ha estat 
el cost total,  per l’ajuntament 0 €, l’any passat per al programa més el díptic de la cursa, 
enguany incorporat en el mateix programa, vam pagar 11.500 € 
Ens diu l’empresa de publicitat que de cara al futur s’ha de re formular la proposta, que 
aquest any ha sortit via patrocini però que la publicitat diversificada a preu de mercat, 
difícilment cobriria la despesa. En qualsevol cas, en els acords futurs ens reservarem la 
decisió de la fórmula definitiva de finançament.. Hem de pensar que el nostre mercat 
publicitari és reduït i les publicacions periòdiques aprofiten els números especials de festa 
major per compensar els seus dèficits. El que si hem comprovat que es pot fer un programa 
de festes digne ui a cost cero per l’ajuntament. 
 
També per CiU el  Sr. Agustí Sampere,  diu: 
ATÈSA que el 17 de juny de 2009 el Ple de l’ajuntament va aprovar un pla de sanejament 
econòmic/financer per un període de 3 anys. 
ATÈS que ja hem superat dos anualitats d’aquest Pla de Sanejament 
ATÈS, que en aquest període 2009/2012 el Pla de Sanejament deia que no es contractaria 
més personal, que no es farien substitucions, que no es farien suplències, que no es 
cobririen vacants, etc. Preguntem: 
1.- Ens poden detallar el nombre total de personal que tenia contactat l’Ajuntament en les 
tres dates següents: juny 2009 (inici pla sanejament), juny 2010 (1r any pla sanejament6) 
i juny 2011 (2n any pla sanejament), especificant en cada data l’evolució detallada del 
nombre total de funcionaris, personal laboral, prestació de serveis, etc..?  
Respon la Sra. Soraya Rodríguez,  PSC,  per dir que el detall d’aquestes dades donada la 
característica de les mateixes els hi facilitarem per escrit en els proper dies. 
 
Per l’Altraveu es fan dos suggeriments: El Sr. Xavier Bella,  pregunta sobre la 
transparència en els processos de contractació. El dia 5 de juliol va penjar-se una oferta de 
feina amb el núm. 179.215 que pretenia ocupar la plaça de monitor de l’espai jove, el 
concurs va desenvolupar-se amb total normalitat, i va arribar a trucar-se als tres candidats 
que havien arribar a la fase de l’entrevista, però a la mateixa tarda se’ls comunica que el 
concurs es suspèn. El nostre Ajuntament a instància de l’Altraveu és un consistoris pioners 
en transparència, malgrat tot cal seguir estant alerta a aquestes irregularitats i cal seguir 
exigint transparència en els processos de contractació. No ens expliquem com després de 
dos mesos de concurs en la data propera a la resolució s’acorda aturar la cerca d’un 
professional, aixó denota poca formalitat per part de l’Administració Pública, i per altra 



banda ens preocupa com quedarà la  situació laboral dels treballadors de l’espai jove si 
treballa només un dinamitzador/ra, ens preguntem si es seguirà aportant per aquest 
equipament o hi ha altres accions pensades i suggerim que s’informi amb claredat d’aquest 
fets. 
Respon El Sr. Alcalde,  dient que s’estan replantejant molts serveis que actualment tenim 
en marxa, i  en principi hem preferit paralitzar aquest servei, però aixó no significa que les 
persones que han passat seran degudament valorades, currículums,  experiències. 
 
La Sra. Elisenda Alamany, Altraveu, diu que fa prop de 4 mesos els socis  van sol·licitar 
una trobada amb la regidora Sra. Pepa Martínez, ja que hi havia prop de 700 socis que 
s’havien donat de baixa perquè creien vulnerats els seus drets amb les tarifes altes, 
incidents en les instal·lacions i manca d’informació, donada l’absència en aquell moment de 
resposta i solucions per aquest tema la sol·licitud del socis es va portar al Ple i l’equip de 
govern  es va comprometre a una reunió, com que aquesta trobada seguia sense tenir data, 
els socis ara amb col·laboració de l’Altraveu vam entrar una instància on demanàvem 
urgentment una trobada amb alguns punts a debatre amb l’equip de govern. Fa unes 
setmanes sens va donar la data del dia 21, i ara es torna a posposar pel dia 28 i ens 
preguntem quan més hauríem d’esperar, suggerim no es deixi morir aquets tema ja que 
afecta a un sector molt gran de la població. 
           
              
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos quarts de dotze de la nit,  
s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 


